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Inleiding 
 
De kascommissie Buurtstroom voor het boekjaar 2023 bestaat uit Sander Ekstijn en Willem 
Eijdems.  
 
Op 8 mei heeft de kascommissie digitaal overleg gevoerd met de penningmeester Leo Dijkema en 
de boekhouder van Buurtstroom Karen Pleit. Als voorbereiding op deze bijeenkomst heeft de 
kascommissie de essentiële delen van de jaarstukken ontvangen en gecontroleerd. Tijdens het 
overleg heeft de kascommissie toelichting gevraagd en gekregen op de belangrijkste elementen 
uit de jaarstukken. 
  
Tot slot zijn er steekproefsgewijs enkele factuur boekingen gecontroleerd als ook de afschriften 
van de Triodos en RABO bank op 31-12-2023. 
 

Taakopvatting 
 
De commissie heeft zichzelf ten doel gesteld de volgende punten te onderzoeken/controleren:  
 
1. Financieel verslag correct, volledig, actueel, waarderingsgrondslag 
2. Financieel verslag toereikend, niet te veel, niet te weinig, toegankelijk 
3. Risico’s voor de coöperatie 
4. Vergelijk met vorig jaar, zijn de aanbevelingen van vorig jaar opgevolgd 
5. Is er sprake van een gezonde onderneming 
6. Naleving wettelijke en andere bepalingen 
 

Verslag commissie 
 
AD 1. Financieel verslag correct, volledig, actueel  
 
De Kas Commissie heeft duidelijke antwoorden en toelichtingen gekregen op de meeste vragen.  
De bedragen van afschrijvingen per kostensoort, eenmalige margeafdracht e.a. zijn duidelijk 
verklaard. 
 
Bij een eerste controle van de jaarstukken constateerde de kascommissie enkele 
onvolkomenheden, die zijn gecorrigeerd. Verder zag de boekhouding er weer keurig uit. 
 
Een steekproef van de bankafschriften (Triodos en RABO bank) heeft geen onvolkomenheden 
opgeleverd. 
 
In tegenstelling tot vorig jaar heeft de kascommissie helaas geen extra documenten ontvangen 
die inzage geven in de achterliggende financiële administratie bij de totstandkoming van de 
jaarrekening. 
 
AD 2. Financieel verslag toereikend  
 
Het financieel verslag ziet er verzorgd en overzichtelijk uit maar was nog niet compleet. 
 
Bij de financiële gegevens ontbraken enkele stukken, te weten de overzichten per paneel per 
centrale en de prognose voor 2024. De overzichten per paneel waren ook nog niet gereed bij 
afronding van ons verslag en hebben we in onze beoordeling niet kunnen meenemen. 
De prognose voor 2024 ontvingen we op het allerlaatst moment (is in lijn met 2023). 
Onze wens om elk jaar iets meer bij te dragen konden we dit jaar niet waarmaken. 
  



AD 3. Risico’s voor de coöperatie  
 
A. Wat betreft de begroting / prognose voor 2023  
Er zijn geen “alarmerende” afwijkingen van de begroting voor 2023. 
De inkomsten uit stoomverkoop en ledenfees, als ook de kosten om de buurtstroom centrales en 
de coöperatie draaiend te houden komt redelijk overeen komt met de begroting. 
 
B. Wat betreft de opbrengsten 
De opbrengsten uit stroomlevering waren de laatste jaren aan de hoge kant vergeleken met de 
jaren 2017 t/m 2021. Onze inschatting is dat dit het komende jaar zo zal blijven. 
 
In 2023 ontvingen we een flinke eenmalige bijdrage van OM. 
 
De extra inkomsten die onze leden ontvangen uit aftrek van de energiebelasting zal gezien de 
dalende energiebelasting iets minder zijn (maar ze betalen zelf ook minder aan energie).  
 
C. Wat betreft de kosten  
De kosten zullen in 2024 hoger uitvallen gezien de stijgende prijzen van verzekeringen en de 
SCOPE-12 onderzoeken die voor het grootste deel van de centrales komend jaar moet gebeuren.  
Met deze kostenstijging was al rekening gehouden in de prognose voor 2023. 
 
Alles samen ziet de opbrengst voor zowel de leden als de coöperatie er komend jaar gunstig uit. 
Het vooruitzicht is dat leden hun panelen binnen de geplande tijd gaan terugverdienen. 
 
D. Wat betreft terugleververgoedingen  
Hierover ontvingen leden van buurtstroom die aangesloten zijn bij OM enkele maanden geleden 
een brief. Aangezien de bedragen nogal substantieel zijn en de brief suggereerde dat het ook voor 
buurtstroom zouden gelden heeft Willem daarover contact opgenomen met OM. 
Het antwoord van OM – en onlangs ook van onze penningmeester - was dat Buurtstroom een 
vast contract heeft en er daarom geen sprake is van kosten voor teruglevering.  
Of dit contract alsnog ‘opengebroken’ kan worden en onder welke condities is ons niet bekend. 
 
E. Wat betreft de nieuwe centrales (De Bron en PAX)  
Dat risico is door ons moeilijk in te schatten (maar lijkt vooraf goed bekeken door de coöperatie). 
De kascommissie heeft hierover schriftelijk een paar vragen gesteld en het antwoord van het 
bestuur was dat het een beetje voorbij de scope van de kascommissie gaat en we hierover 
eventueel een aparte vergadering kunnen afspreken. 
 
We gaan uit van een solide businesscase maar wellicht kan er tijdens de ALV nog enige 
toelichting op geven worden. 

 

AD 4. Aanbevelingen vorige jaren  

 
A. Een aanbeveling uit voorgaande jaren was: “houdt de overschrijding van het Deposito 
garantiestelsel van € 100.000 in de gaten”. Het saldo op de Triodos Bank bedroeg op 31-12-2023  
€ 132.823. Dat is een overschrijding van € 32.823 (ingeschat als een beperkt risico). 
 
B. Onze aanbeveling vorig jaar was een verbetering in de ForSur overzichten per paneel door een 
samenvoeging van kWh met € overzicht in een enkele A4. Omdat we de overzichten niet hebben 
ontvangen verwachten we hierin geen verandering. 
 



AD 5. Is er sprake van een gezonde onderneming  
 
Gezien de  jaarcijfers , de ontwikkeling van de energieprijzen, wetgeving en de risico’s voor zover 
we die kunnen inschatten kan de coöperatie op korte en langere termijn aan haar verplichtingen 
voldoen en is financieel gezond. De energiemarkt is nog flink in beweging en zal nog even zo 
blijven is de verwachting tot er weer meer rust/evenwicht zal zijn. 
 
AD 6. Naleving wettelijke en andere bepalingen  
 
We hebben hierin geen afwijkingen vastgesteld. 
 

Conclusies/Aanbevelingen 
 
De conclusie van de kascommissie is dat de boekhouding er - afgezien van de ontbrekende 
stukken - keurig uitziet en complimenten verdient. 

 
De commissie beveelt aan:  
 
A. Als de overschrijding van het Deposito garantiestelsel op de Triodos Bank zo blijft of verder 
stijgt raden we aan een deel van het bedrag over te hevelen naar een andere bank. 
 
B. Gezien de rentestijging kan het verstandig zijn een spaarrekening te openen en daar een deel 
van ons geld op te zetten. 
 
C. Graag volgend jaar weer tijdig complete informatie aanleveren en duidelijke verwachtingen 
over afspraken maken vanuit bestuur naar kascommissie. 
 
 
Utrecht, 6 juni 2024  
 
Sander Ekstijn      Willem Eijdems 
 
 
 


